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Protokół nr XVI / 16 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 31.03.2016r. 
 
 

1. Otwarcie obrad XVI Sesji Rady Gminy Brody. 

O godz. 800 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak otworzył obrady XVI sesji Rady Gminy 
Brody. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 12. Rada jest władna do podejmowania uchwał. 
Radny p.Jan Ostapiej usprawiedliwił swoją nieobecność, radni Roman Janczewski oraz 
Jadwiga Falkiewicz nie usprawiedliwili nieobecności.   

Przewodniczący spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 

Wójt proponuje wprowadzić uchwałę w spr. pomocy finansowej  dla Gminy Lubsko. 

M. Kowalski – wykreślić uchwałę  w sprawie przyjęcia projektu założeń do planu 
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa  gazowe dla Gminy Brody na lata 2015 – 
2030. Uchwała powinna być omówiona na komisjach. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie powyższych zmian do 
porządku obrad. 
Zmiany przyjęto jednogłośnie.  

2. Przyjęcie protokołu z XV sesji. Rady Gminy Brody. 

M. Rudnicki – w pkt 11  pan Stefańczak powiedział, że  był zastraszony  przez p. Dziadek 
a nie zaskoczony. 
Przewodniczący prosił o przegłosowanie przyjęcia protokołu z powyższą poprawką. 
Za przyjęciem protokołu głosowano jednogłośnie. 
 
3. Informacja Wójta  

    - o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Wójt – 30.03.2016r. u Notariusza w Lubsku podpisał akt notarialny na sprzedaż działki w 
Zasiekach ( garaże), W tym samym dniu był na zebraniu w Jeziorach Dolnych w sprawie 
wyboru sołtysa.  Nowym sołtysem została pani Patrycja Smykał. 

B. Matyasik prosi o więcej informacji do pkt 12. 

Wójt – uczestniczył w Konwencie Zrzeszenia Gmin – przedstawił dwa projekty stanowisk 
przyjętych przez Walne Zebranie Członków Zrzeszenia w sprawie poselskiego projektu 
ustawy o inwestycjach w zakresie elektrowni wiatrowych oraz rządowego projektu ustawy o 
zmianie  ustawy o odnawialnych źródłach energii. 

M. Tracz -    prosi o stanowisko w sprawie  
- odnawialnych źródeł energii  
- nowelizacji karty nauczyciela  
- przejścia dzieci 6 letnich do przedszkola  

Wójt – te stanowiska są publikowane na stronie  internetowej www.lubuskiegminy.pl  

M. Tracz chodzi mu szczególnie o ustawianie elektrowni wiatrowych – często mieszkańcy 
protestują w spr. lokalizacji, o ustawieniu powinny decydować gminy, a nie stanowisko 
Zrzeszenia Gmin. 
 
Wójt – są przeciwni ustawowym zapisom że lokalizacja farm wiatrowych nie mogła by być w 
odległości bliższej niż około 1,5  do 2 km. Odległość powinna być mierzona od granicy 
działki, na której postawiony jest maszt.  Żadna inna elektrownia nie ma takich 
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uwarunkowań. . Oni chcą by były określone inne kryteria, co do emisji hałasu lub 
ewentualnie przyjąć założenia granic w oparciu o rzeczywiste oddziaływanie wiatraków.   
Eksploatacja farm wiatrowych wiązała by się z koniecznością odnawiania co 2 lata 
certyfikatu dozoru technicznego, co byłoby odpłatne. 
Przyjęcie tej ustawy może spowodować to, że te gminy na których inwestor już rozpoczął 
działania zmierzające do postawienia wiatraków będzie mógł żądać od gmin odszkodowania. 
Tutaj tylko można działać na podstawie pozwolenia na budowę, to tak jakby dyskryminuje 
ten rodzaj energii 

M. Tracz – elektrownie wiatrowe lokalizowane są na podstawie miejscowych  planów 
zagospodarowania przestrzennego, zawarte będzie to w planie gdzie elektrownie mają 
powstać.  kto będzie ustalał……. 

Wójt - na każdym etapie  kształtowania planu jest możliwość co do zapisu planu ,projekt 
planu jest wyłożony do konsultacji społecznej  i każdy może zgłaszać swoje opinie i 
propozycje. 
Ostatecznie plan zatwierdza Rada Gminy.   

M. Tracz - kwestia  odnawialnych źródeł energii – cena jest większa za energię niż 
dotychczas jak to się ma do dzisiaj, czy Zrzeszenie optuje za wyższą ceną? 

Wójt – zgodnie z ustawą o odnawialnych źródłach energii miałyby zniknąć tzw. ceny 
gwarantowane. Oni wskazują, że utrzymanie cen gwarantowanych musi być zachowane z 
tego względu, że  to umożliwi faktyczny rozwój  tych źródeł energii, a nie stwarza się warunki 
tylko dla bogatych fascynatów, którzy i tak będą produkować na własne potrzeby prąd z 
paneli fotowoltaicznych z założeniem, że nie będzie się to opłacało. Nie mówią o tym,. że 
jeżeli ktoś produkuje energię z paneli fotowoltaicznych ma na tym zarabiać, on nie ma na 
tym tracić. Wiadomo, że żywotność paneli jest ograniczona , chodzi o to, by jak najszybciej 
umożliwić zwrot poniesionych nakładów . 
Główny nacisk kładli na to, że należy poszerzyć definicję konsumenta, aby konsumentami 
były zakłady użyteczności publicznej ( szpitale, szkoły, urzędy)  
Jeżeli pan uważa, że wzrost cen na energię o kilka groszy w skali roku jest tak duży, to jeżeli 
na giełdzie będzie krach do emisji dwutlenku węgla to wzrosną ceny i Polska będzie musiała 
płacić. 

A. Ekstert – prosi o dodatkowe informacje do pkt 7 
Wójt -  w sprawie wymiany opraw oświetleniowych  na energooszczędne Wójt prowadzi 
rozmowy . Firma RESEP przygotuje audyt, zgłosiła się również ENEA, Wójt czeka na 
kalkulację.  

M. Rubin – więcej informacji do pkt 10 i 14 

Wójt – spotkał się z nowym kierownikiem Posterunku w Brodach p. Łukaszem Drewniakiem. 

R. Łyczakowski - - odnośnie pkt 2 czy będziemy  korzystać z prac więźniów i na jakich 
warunkach. 

Wójt – spotkanie było poświęcone temu tematowi. Z naszej strony to kwestia przywozu i 
odwozu więźniów. 

M. Tracz – do pkt 4  

Wójt - spotkanie z p. Kordialikiem udzielił wypowiedzi na temat planów inwestycyjnych w 
gminie , o wspólnej inwestycji z Forst w ramach nowej perspektywy finansowej w ramach 
programu operacyjnego Polska-Brandenburgia  głównie chodzi o ul. Wolności i Placu 
Zamkowego. W ramach współpracy z Forst chcemy kontynuować seminaria parkowe  

 

    -  odpowiedzi na interpelacje radnych 
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Wójt przedstawił interpelację radnego p. M. Rudnickiego dot. propagowania programu 500+. 
Odpowiedzi pisemnej udzielił GOPS. 
 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
M. Rudnicki -  w dniu  7 marca. Wójt  wydał zarządzenie w sprawie uchylenia zarządzenia z 
31.07.2008r. – czego dotyczyło? 

Pani Sekretarz – w dniu 31.07.2008r.  pani Włodarkiewicz  otrzymała pełnomocnictwo do 
zarządzania biblioteką. W trakcie kontroli  stwierdzono, że  pełnomocnictwo nie ma żadnego 
znaczenia. Z chwilą gdy biblioteka stałą się instytucją kultury zarządzenie jest 
bezpodstawne. 

M. Tracz – na poprzedniej sesji pytał  czy jest możliwość rozwiązania umowy z panią 
Ichnowską lecz. nie otrzymał odpowiedzi 
Czeka na informacje dot. opiekunki do przewozów szkolnych. 

Wójt -  panią Ichnowską obowiązuje 3 miesięczny okres wypowiedzenia. 

Pani Sekretarz – z wniosku wynikało, że skargę ma rozpatrzyć Urząd. Do nas nie wpłynęła 
żadna skarga.  Pani Sekretarz przeprowadziła z ta panią  rozmowę, zwróciła jej uwagę na  
nieprawidłowości. 

M. Tracz – nadal opiekunka zwraca się  do dzieci w sposób nieodpowiedni. 

M. Kowalski – czy sprawdzono umowę z Nadleśnictwem odnośnie oświetlenia w 
 J. Wysokich? 

Wójt –   doszło do fizycznego podziału, zostały wyłączone lampy gminne. Dokładną 
odpowiedź Wójt przekaże  komisji.  

T. Żychliński –  czy gmina podpisuje umowę z kominiarzem, ponieważ  dawno nie widziano 
go na wsiach. 

Wójt – gmina ma podpisaną umowę, indywidualni właściciele domów powinni we własnym 
zakresie zlecać usługę kominiarzowi.  

M. Rubin spytał czy Wójt szuka lekarza do ośrodka zdrowia w Brodach? 

Wójt – wysłał zapytanie do  kilku lekarzy czy chcą u nas otworzyć praktykę lekarza 
rodzinnego. Na razie nie ma odpowiedzi. 

O godz. 835  na salę obrad wszedł radny Roman Janczewski. 

Przewodniczący Rady – była sesja poświęcona dzierżawie gruntów od Agencji 
Nieruchomości Rolnej .Ostatnio rozmawiał z pracownikiem Agencji, który stwierdził, że 
znowu są zawierane umowy krótkotrwałe do 30.09.2017r. 
Czy Wójt planuje zmiany w studium, ponieważ Agencja opiera się na naszym planie . 
To co w studium zapisane obliguje ich do zawierania umów krótkoterminowych. 
Minęło już wiele lat , czy można te zapisy  znieść by mogły funkcjonować długoletnie umowy 
dzierżaw. 

Wójt – przekaże sprawę radcy prawnemu.   Jutro w Zielonej Górze  ma spotkanie z 
Ministrem Rolnictwa, Prezesem Izby Rolniczej,  będzie rozmawiał w tej sprawie. 
Deklaracje były inne, a teraz robią inaczej. Zapisy w studium nie mają nic wspólnego z 
dzierżawami. 

M. Tracz – ustawa o planowaniu przestrzennym obliguje do aktualizacji planu. Dlaczego się 
tego nie robi? 

Wójt – zarządzeniem zastępczym wojewoda wziął to zadanie na siebie i będzie to 
zarządzenie realizowane.     

5. Wolne wnioski.    
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Jadwiga Łanicka – odniosła się do sprawy gminnej ewidencji zabytków. W tym czasie  
przewodniczyła Radzie. 
Na Komisji Mienia Komunalnego w dniu 13.02.2012r. p. Młynek poinformowała o tworzeniu 
takiej ewidencji. Również  na Komisji Budżetu w dniu 28.02.2012r. byłą o tym mowa. 
Pytała p. Skarbnik dlaczego nie ma zabezpieczonych środków  na ten cel. Pani Skarbnik 
stwierdziła, że taką kwotę znajdzie w budżecie. Wówczas nikt nie zaprotestował. 
W 2011r. Rada podjęła uchwałę dot. zmian funduszu na remont zabytków. 

Przewodniczący Rady  - nie było to przyjęte uchwałą, lecz zarządzeniem Wójta. Radni byli 
poinformowani o stworzeniu gminnej ewidencji. Temat się wyjaśni, bo panie od 
Konserwatora Zabytków chodzą po wsiach i coś z tym zrobią. 

Wójt – uchwała o której mówiła p. J. Łanicka dot. dotacji dla tych, którzy mają zabytki i chcą 
je remontować..  
 
6. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 
    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady  uczestniczył w posiedzeniach komisji  
- 15.03.2016  komisji Mienia Komunalnego 
- 17.03.2016r. komisji Budżetu 
- 22.03.2016r.komisji Oświaty 
- 18.03.2016r. w urzędzie ustalał porządek obrad sesji. 
 
R. Janczewski odczytał wnioski komisji oświaty z dnia 22.03.2016r. 

M. Tracz – komisja budżetu obradowała 17.03.2016 – wnioski radni otrzymali w materiałach 
     sesyjnych 

M. Kowalski – Komisja Mienia Komunalnego obradowała 15.03.2016r. – przewodniczący  
     odczytał wnioski wypracowane przez komisję. 

R. Łyczakowski – komisja Rewizyjna spotkała się 21.03.2016r.. 

7. Analiza stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie. 

W posiedzeniu uczestniczyli Z-ca  Komendanta z Lubska, który przedstawił nowego 
kierownika Posterunku w Brodach .p. Łukasza  Drewniaka. 
Ł. Drewniak  - dołoży starań, by  mieszkańcy czuli się bezpiecznie.  
Odczytał informację dot. przemocy w rodzinie w 2015r.  
Łącznie mieli 443 interwencji, z czego interwencji domowych 104.  W 2015r. założono 7 
niebieskich kart w tym przeprowadzono 2 postępowania przygotowawcze, 1 zakończyło się 
aktem oskarżenia, 1 umorzono. Z  7 niebieskich kart 5 zostało zakończonych. 
W związku z przemocą w rodzinie  zatrzymano 4 osoby. 
Do dnia dzisiejszego zanotowano 88 interwencji z czego 21 interwencji domowych , 
założono 3 niebieskie karty. 

M. Tracz spytał co robią gdy dostaną informację, że w rodzinie dzieje się oś złego? 

Ł. Drewniak – odpowiedział, że postępują wg prawa . Ich zadaniem jest podjęcie 
odpowiednich decyzji. Każda sytuacja jest inna i należy do niej podchodzić indywidualnie. 

M Rudnicki zgłosił problem nadmiernej prędkości pojazdów na ul. Wolności i ul. Kilińskiego. 
Prosi o zwrócenie uwagi na ten problem. 

M. Maszkowski – co powoduje założenie niebiskiej karty, a kiedy zostaje zlikwidowana? 

Kierownik Posterunku  stwierdził,. że o tym  decyduje policjant, później Zespół 
interdyscyplinarny decyduje co dalej. Zadaniem zespołu jest  przeprowadzenie czynności 
zmierzających do ustalenia czy w danej rodzinie dochodzi do przemocy 
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M. Tracz – czy stosują pomoc psychologa? 

Kierownik Posterunku  - komisja kieruje te osoby do odpowiedniej placówki ( psychologa, 
psychiatry). 

T. Żychliński spytał czy na terenie naszej gminy mają problemy z imigrantami. 

Kierownik Posterunku  - na razie nie zauważyli czy tacy ludzie u nas byli. 
Czekają na informacje od mieszkańców. 

8. Informacja z działalności OPS oraz bibliotek i świetlic za 2015r. 
 
Przewodniczący Rady prosi o informację  dot. programu 500+. 

Wyjaśnień udzieliła pracownica GOPS p. Michalina Łajtar. 
M. Łajtar stwierdziła, że są w pełni przygotowani do przyjmowania wniosków od 1.04.2016r. 
Do grudnia zatrudniono dodatkowa osobę w ramach prac interwencyjnych. Do pomocy 
będzie miała 2 pracownice z GOPS. 

M. Rudnicki – ile rodzin może ubiegać się o świadczenia? 

M. Łajtar – około 750 osób 

M. Tracz – komisja wnioskowała, by informacje na temat 500+ były na tablicach ogłoszeń na 
wsiach, czy wypełnienie wniosku jest trudne? 

M. Łajtar- wnioski są podobne do innych wniosków, do nich są wyjaśnienia. Do każdego 
wniosku  potrzebne są odpowiednie dokumenty, to zależy os sytuacji w rodzinie. 
Pracownicy GOPS udzielają wyjaśnień i pomocy w wypełnianiu wniosków.  

M. Rudnicki – czy osoba zatrudniona do załatwiania tych spraw będzie pracować  w 
godzinach pracy Urzędu? 

M. Łajtar stwierdziła, że tak. 

M. Rudnicki – czy planuje się dyżury popołudniowe . 

M. Łajtar przekaże sugestie pani kierownik. 

Informację z działalności biblioteki radni otrzymali na piśmie. 
Dodatkowo p. Małgorzata Włodarkiewicz poinformowała o bieżących pracach w bibliotece. 

9. Rolnictwo w gminie pozyskiwanie środków. 

Temat rolnictwa był omawiany na posiedzeniu komisji budżetu przy udziale p. Franciszka 
Banaszyńskiego. Radni otrzymali informację na piśmie. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

-  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie   
   bezdomności  zwierząt na terenie gminy Brody na 2016r. 

Temat został omówiony na komisjach.  
M. Maszkowski spytał czy będzie przeszkolona osoba do wyłapywania bezdomnych psów. 

Pani Sekretarz – jest ustawa, nie ma w niej mowy  o zatrudnieniu pracownika do 
wyłapywania zwierząt. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały radni głosowali jednogłośnie. 

-  uchwalenia  „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Brody” 

Przewodniczący Rady – komisje przepracowały temat . 

M. Tracz – plan jest oparty na  starych dokumentach planistycznych, dane są nieaktualne 



6 

 

Są określone miejsca gdzie będą instalowane urządzenia, a wiemy, że ustawa reguluje 
pewne kwestie Ustawa z 2012r. określa, że na terenie objętym złożami nie wolno nic 
budować co nie jest związane z inwestycją. Przyjęcie tych dokumentów może doprowadzić 
do tego, że wyrzucimy te dokumenty w momencie kiedy Wojewoda wprowadzi zarządzenie 
bo będą te dokumenty  nieprzydatne. Prosi o opinię radcy prawnego. 

Radca prawny – to jest już za późno, żeby nad tym dyskutować , teraz powinni albo przyjąć 
albo odrzucić uchwałę. Trudo mu się odnieść do pytania , nie wie co się wydarzy, kiedy 
Wojewoda wyda zarządzenie . 

M. Tracz – podstawą powinien być plan zagospodarowania przestrzennego województwa. 
On nie mówi żeby tego nie robić , jeżeli już,  to zrobić to rozsądnie . 
Procedura dokumentacyjna powinna być odpowiednia czyli studium, plany, i dalej 
gospodarka niskoemisyjna i ściekowa. . Wtedy na podstawie tych dokumentów wiemy kiedy, 
i  gdzie pewne elementy możemy umieścić . 
To samo dotyczy budowy elektrowni wiatrowych , też wiemy kiedy i  gdzie mogą powstać. 
Obecnie robimy wszystkie dokumenty , tylko nie mamy tych najważniejszych. 
Proponuje tę uchwałę przełożyć do chwili opracowania podstawowych dokumentów. 

Przewodniczący Rady –  teraz jest już za późno, ma pytanie do Radcy prawnego czy 
kolejność opracowania tych wszystkich programów i  planów przeszkadza w przyjęciu 
studium., czy złamiemy jakieś przepisy prawa? 

Radca prawny – to powinno być robione od początku, ale nie będzie złamanego prawa gdy 
radni to dzisiaj uchwalą. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 3 było przeciwnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

-  przyjęcia „Koncepcji gospodarki ściekowej Gminy Brody” 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 1 osoba była przeciwna, 3 wstrzymało się od 
głosu. 

-  zmiany uchwały w spr. uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 
   mieszkaniowym zasobem gminy Brody na lata 2013 – 2017. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. 

-  uchwalenia „Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz  

   ochrony ofiar  przemocy w rodzinie w gminie Brody na lata 2016 – 2010. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych,, 1 wstrzymał się od głosu. 

-  zmian w budżecie na 2016r. 

Radni otrzymali dodatkowe wyjaśnienia dot. zmian w budżecie. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały radni głosowali jednogłośnie. 

-  zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych 

Pani Sekretarz poinformowała, że w uchwale w § 2  należy dokładnie sprecyzować zasady 
miesięcznego ryczałtu  dla przewodniczącego rady. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych,  1 wstrzymał się od głosu. 

- udzielenia pomocy finansowej Gminie Lubsko. 
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Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie.  

11.  Zamknięcie obrad Sesji.    

O godz. 1010  Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XVI sesji Rady Gminy 
Brody.                                                                                                   

Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


